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PROTOKÓŁ Nr XII/19 

z sesji Rady Miejskiej w Morawicy 

z dnia 1 sierpnia 2019 r. 

W posiedzeniu udział wzięli: radni i sołtysi wg załączonej listy obecności, Burmistrz 

Miasta i Gminy Morawica Pan Marian Buras, Z-ca Burmistrza Miasta i Gminy Morawica  

Pan Marcin Dziewięcki, Skarbnik Miasta i Gminy Morawica Pani Małgorzata Lisicka, 

Honorowy Przewodniczący Rady Miejskiej w Morawicy Pan Janusz Wojtyś, Prezes ZGK  

w Morawicy Pan Wojciech Chrabąszcz. 

Dwunasta sesja VIII Kadencji Rady Miejskiej w Morawicy odbyła się 1 sierpnia  

2019 r. w Samorządowym Centrum Kultury w Morawicy (sala konferencyjna)  

z następującym porządkiem obrad. 

PORZĄDEK POSIEDZENIA SESJI: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Morawicy. 

3. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Morawica o wykonaniu uchwał podjętych na 

poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Morawicy. 

4. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta i Gminy Morawica w okresie między 

sesjami. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Morawica na lata 2019-2025. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta i Gminy na 2019 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kieleckiemu. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia insygniów organu wykonawczego Miasta  

i Gminy Morawica: łańcucha Burmistrza Miasta i Gminy Morawica. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zasięgnięcia od komendanta wojewódzkiego Policji 

informacji o kandydatach na ławników. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie nieodpłatnej służebności 

gruntowej na działce nr 613/179, położonej w obrębie geodezyjnym Wola Morawicka. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez Miasto 

i Gminę Morawica nieruchomości gruntowych niezabudowanych położonych 

w obrębie geodezyjnym Brzeziny. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skarg na bezczynność Burmistrza Miasta  

i Gminy Morawica. 
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13. Informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej w Morawicy. 

14. Sprawy różne. 

15. Zakończenie obrad. 

PRZEBIEG POSIEDZENIA SESJI: 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Morawicy Pan Bartosz Kruk dokonał otwarcia  

XII sesji Rady Miejskiej w Morawicy i przywitał wszystkich obecnych. Przewodniczący Rady 

Miejskiej na podstawie listy obecności radnych stwierdził, że XII sesja Rady Miejskiej   

w Morawicy jest prawomocna, ponieważ bierze w niej udział 13 radnych.  

Przewodniczący Rady poinformował, że ze względów technicznych głosowania odbędą 

się w sposób imienny,  jak miało, to miejsce w początkowych sesjach, poprzez wyczytywanie 

w porządku alfabetycznym radnych. Dzisiejsza sesja jest nagrywana (nie jest online). Zostanie 

opublikowana w Internecie w późniejszym terminie. Ponadto jeśli ktoś będzie chciał zabrać 

głos w danej sprawie, to przez podniesienie ręki, czeka na udzielenie głosu. Problemy 

techniczne powstały w wyniku awarii światłowodu. Światłowód został przerwany w trakcie 

robót związanych z budową drogi krajowej. 

Ad. 2 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Morawicy Pan Bartosz Kruk przystąpił  

do kolejnego punktu porządku obrad, czyli przyjęcia protokołu z XI sesji Rady Miejskiej  

w Morawicy. Przewodniczący Rady poinformował, że Radni otrzymali protokół. Przystąpiono 

do głosowania. Protokół z XI sesji Rady Miejskiej w Morawicy z dnia 27 czerwca 2019 r. został 

przyjęty. Za przyjęciem protokołu było 13 radnych. 

Wyniki głosowania:  

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2  

Wyniki imienne:  

ZA (13)  

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Michał 

Jędrzejczyk, Sebastian Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Marcin Piecyk, Dorota 

Pietrzyk, Krzysztof Strąk, Damian Woźniak, Ryszard Znój 

NIEOBECNI (2)  

Łukasz Wojda, Robert Żołądek 
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Ad. 3 

Przewodniczący Rady przystąpił do następnego punktu obrad. Burmistrz Miasta  

i Gminy Morawica Pan Marian Buras przedstawił sprawozdanie z realizacji uchwał Rady 

Miejskiej podjętych na IX sesji Rady Miejskiej w Morawicy w dniu 30 maja 2019 r. 

Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Morawica w załączeniu do protokołu. 

Ad. 4 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Bartosz Kruk przeszedł do kolejnego punktu 

posiedzenia sesji, dotyczącego sprawozdania z działalności Burmistrza Miasta i Gminy 

Morawica w okresie między sesjami. Pan Burmistrz przedstawił sprawozdanie z działalności 

w okresie między sesjami.  

Ad. 5 

Przed przejściem do kolejnego punktu obrad Przewodniczący Rady Miejskiej  

w Morawicy Pan Bartosz Kruk dokonał ponownego stwierdzenia kworum na podstawie listy 

obecności radnych. W obradach udział bierze 14 radnych. Przystąpiono do kolejnego punktu 

porządku obrad, czyli podjęcia uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta i Gminy Morawica na lata 2019-2025.  Przewodniczący Rady poinformował, że Radni 

z projektem uchwały zapoznali się i przeanalizowali go na posiedzeniu Komisji stałych. 

Przewodniczący otworzył dyskusje w danym temacie. Nie podjęto dyskusji. Przystąpiono do 

głosowania. Za głosowało 14 radnych. 

Wyniki głosowania:  

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1  

Wyniki imienne:  

ZA (14)  

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Michał 

Jędrzejczyk, Sebastian Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Marcin Piecyk, Dorota 

Pietrzyk, Krzysztof Strąk, Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek  

NIEOBECNI (1)  

Łukasz Wojda 

Uchwała Nr XII/84/19 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Morawica na lata 2019-2025 została podjęta. Uchwała Nr XII/84/19 stanowi załącznik  

do protokołu. 

Ad. 6 

 Kolejny punkt obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta  

i Gminy na 2019 rok. Przewodniczący Rady poinformował, że projekt w/w uchwały został 
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przeanalizowany i poddany dyskusji w czasie posiedzenia Komisji stałych Rady Miejskiej  

w Morawicy. Przewodniczący otworzył dyskusje w tym temacie. Nie podjęto dyskusji. 

Przystąpiono do głosowania. Za głosowało 14 radnych. 

Wyniki głosowania:  

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1  

Wyniki imienne:  

ZA (14)  

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Michał 

Jędrzejczyk, Sebastian Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Marcin Piecyk, Dorota 

Pietrzyk, Krzysztof Strąk, Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek  

NIEOBECNI (1)  

Łukasz Wojda 

Uchwała Nr XII/85/19 w sprawie zmian budżetu Miasta i Gminy na 2019 rok została podjęta. 

Uchwała Nr XII/85/19 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 7 

Następny punkt obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Kieleckiemu. Przewodniczący Rady poinformował, że projekt w/w 

uchwały został przeanalizowany i poddany dyskusji w czasie posiedzenia komisji stałych Rady 

Miejskiej w Morawicy. Przewodniczący otworzył dyskusje w tym temacie. Nie podjęto 

dyskusji. Przystąpiono do głosowania. Za głosowało 14 radnych. 

Wyniki głosowania:  

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1  

Wyniki imienne:  

ZA (14)  

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Michał 

Jędrzejczyk, Sebastian Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Marcin Piecyk, Dorota 

Pietrzyk, Krzysztof Strąk, Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek  

NIEOBECNI (1)  

Łukasz Wojda 

Uchwała Nr XII/86/19 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kieleckiemu 

została podjęta. Uchwała Nr XII/86/19 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 8 

Przewodniczący Rady przystąpił do kolejnego punktu posiedzenia sesji, dotyczącego 

podjęcia uchwały w sprawie ustanowienia insygniów organu wykonawczego Miasta i Gminy 
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Morawica: łańcucha Burmistrza Miasta i Gminy Morawica. Przewodniczący Rady 

poinformował, że Radni z projektem uchwały zapoznali się na posiedzeniu Komisji stałych. 

Przewodniczący otworzył dyskusje w danym temacie. Nie podjęto dyskusji. Przystąpiono do 

głosowania. Za głosowało 14 radnych. 

Wyniki głosowania:  

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1  

Wyniki imienne:  

ZA (14)  

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Michał 

Jędrzejczyk, Sebastian Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Marcin Piecyk, Dorota 

Pietrzyk, Krzysztof Strąk, Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek  

NIEOBECNI (1)  

Łukasz Wojda 

Uchwała Nr XII/87/19 w sprawie ustanowienia insygniów organu wykonawczego Miasta  

i Gminy Morawica: łańcucha Burmistrza Miasta i Gminy Morawica została podjęta. Uchwała 

Nr XII/87/19 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 9 

Kolejny punkt obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie zasięgnięcia od komendanta 

wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na ławników. Przewodniczący Rady 

poinformował, że projekt w/w uchwały został przeanalizowany i poddany dyskusji w czasie 

posiedzenia komisji stałych Rady Miejskiej w Morawicy. Przewodniczący otworzył dyskusje 

w tym temacie. Nie podjęto dyskusji. Przystąpiono do głosowania. Za głosowało 14 radnych. 

Wyniki głosowania:  

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1  

Wyniki imienne:  

ZA (14)  

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Michał 

Jędrzejczyk, Sebastian Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Marcin Piecyk, Dorota 

Pietrzyk, Krzysztof Strąk, Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek  

NIEOBECNI (1)  

Łukasz Wojda 

Uchwała Nr XII/88/19 w sprawie zasięgnięcia od komendanta wojewódzkiego Policji 

informacji o kandydatach na ławników została podjęta. Uchwała Nr XII/88/19 stanowi 

załącznik do protokołu. 
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Ad. 10 

Kolejny punkt obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

ustanowienie nieodpłatnej służebności gruntowej na działce nr 613/179, położonej w obrębie 

geodezyjnym Wola Morawicka. Przewodniczący Rady poinformował, że projekt w/w uchwały 

został przeanalizowany i poddany dyskusji w czasie posiedzenia komisji stałych Rady 

Miejskiej w Morawicy. Przewodniczący otworzył dyskusje w tym temacie. Nie podjęto 

dyskusji. Przystąpiono do głosowania. Za głosowało 14 radnych. 

Wyniki głosowania:  

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1  

Wyniki imienne:  

ZA (14)  

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Michał 

Jędrzejczyk, Sebastian Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Marcin Piecyk, Dorota 

Pietrzyk, Krzysztof Strąk, Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek  

NIEOBECNI (1)  

Łukasz Wojda 

Uchwała Nr XII/89/19 w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie nieodpłatnej służebności 

gruntowej na działce nr 613/179, położonej w obrębie geodezyjnym Wola Morawicka została 

podjęta. Uchwała Nr XII/89/19 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 11 

Kolejny punkt obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne nabycie przez Miasto i Gminę Morawica nieruchomości gruntowych 

niezabudowanych położonych w obrębie geodezyjnym Brzeziny. Przewodniczący Rady 

poinformował, że projekt w/w uchwały został przeanalizowany i poddany dyskusji w czasie 

posiedzenia komisji stałych Rady Miejskiej w Morawicy. Przewodniczący otworzył dyskusje 

w tym temacie. Nie podjęto dyskusji. Przystąpiono do głosowania. Za głosowało 14 radnych. 

Wyniki głosowania:  

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1  

Wyniki imienne:  

ZA (14)  

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Michał 

Jędrzejczyk, Sebastian Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Marcin Piecyk, Dorota 

Pietrzyk, Krzysztof Strąk, Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek  
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NIEOBECNI (1)  

Łukasz Wojda 

Uchwała Nr XII/90/19 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez Miasto  

i Gminę Morawica nieruchomości gruntowych niezabudowanych położonych w obrębie 

geodezyjnym Brzeziny została podjęta. Uchwała Nr XII/90/19 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 12 

Następny punkt obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia skarg na 

bezczynność Burmistrza Miasta i Gminy Morawica. Przewodniczący Rady poinformował, że 

projekt w/w uchwały został przeanalizowany i poddany dyskusji w czasie posiedzenia komisji 

stałych Rady Miejskiej w Morawicy. Przewodniczący otworzył dyskusje w tym temacie.  

W dyskusji udział wzięli: 

Radna Alicja Jamorska-Kurek – poinformowała, że załącza do sprawy oświadczenie 

mieszkańców dotyczące stanowiska Burmistrza Miasta i Gminy Morawica w sprawie skargi, 

jako dodatkowe wyjaśnienie, które zostało odczytane na posiedzeniu Komisji stałych. 

Radny Michał Jędrzejczyk – poinformował, że w dniu dzisiejszym do Komisji skarg, wniosków 

i petycji wpłynęły dwa pisma - z  Powiatowego Zarządu Dróg w Kielcach (data pisma  

z 29.07.2019 r.), w którym Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w konkluzji pisma pisze:  

„W związku z powyższym dopóki właścicielka działki nr 34/3 nie wyrazi zgody na rozwiązania 

zawarte w projekcie kompleksowego rozwiązania odprowadzenia wody z podtapianych działek 

do projektowanego zbiornika wodnego na działce będącej własnością Urzędu Gminy, dopóty 

problem zalewania będzie trwać.” oraz ze Starostwa Powiatowego w Kielcach (do pisma 

załączono decyzję Starosty Kieleckiego i protokół z postępowania administracyjnego) – 

stanowią dalszy materiał w tej sprawie. 

Radny Leszek Cygan – czy Komisja podtrzymuje swoje stanowisko w danej sprawie? 

Radny Michał Jędrzejczyk – Tak. Ostateczne rozstrzygnięcie sprawy należy do Rady. 

Na tym dyskusje zakończono. 

Przystąpiono do głosowania. Za głosowało 12 radnych. 

Wyniki głosowania:  

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1  

Wyniki imienne:  

ZA (12)  

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Michał Jędrzejczyk, Sebastian Król, 

Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Marcin Piecyk, Dorota Pietrzyk, Krzysztof Strąk, Damian 

Woźniak, Ryszard Znój 
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PRZECIW (1) 

Alicja Jamorska-Kurek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Robert Żołądek 

NIEOBECNI (1)  

Łukasz Wojda 

Uchwała Nr XII/91/19 w sprawie rozpatrzenia skarg na bezczynność Burmistrza Miasta  

i Gminy Morawica została podjęta. Uchwała Nr XII/91/19 stanowi załącznik do protokołu. 

Radny Damian Woźniak – dodał, że podejmowana uchwała dotyczyła uznania skarg za 

niezasadne. 

Ad. 13 

Następny punkt posiedzenia sesji, dotyczył Informacji Przewodniczącego Rady 

Miejskiej w Morawicy. Do Rady Miejskiej w ostatnim czasie zostało skierowanych kilka pism: 

protokół Komisji rewizyjnej, która przeprowadziła kontrolę placów zabaw, cztery pisma  

z Prokuratury Rejonowej dotyczące dostarczenia informacji na temat podjętych uchwał 

(udzielono odpowiedzi), skarga z Prokuratury Rejonowej na uchwałę Rady Miejskiej. Pisma są 

dostępne w Biurze Rady, do zapoznania się. 

Ad. 14 

Przewodniczący Rady przystąpił do przedostatniego punktu dotyczącego spraw 

różnych. Przewodniczący Rady otworzył dyskusję na temat spraw różnych.  

W dyskusji udział wzięli:  

Radny Leszek Cygan – w nawiązaniu do spotkania Pana Burmistrza z Ministrem Piątkowskim 

w sprawie podwyżek dla nauczycieli. Część pieniędzy na ten cel będzie z budżetu państwa  

a reszta środków? Domyślam się, że pozostałe środki będą z budżetu gminy. Natomiast jak 

mówią odpowiednie przepisy, kto powinien odpowiadać za wynagrodzenia nauczycieli, czy 

samorząd jest od tego, czy Skarb Państwa? 

Pan Burmistrz – sytuacja wygląda w ten sposób, że gminy w całej Polsce otrzymują subwencję 

oświatową i w ramach otrzymanej subwencji mają obowiązek utrzymać szkoły łącznie  

z wynagrodzeniami dla nauczycieli. Budżet państwa nie ma nic wspólnego z wynagrodzeniami. 

Rząd ustala wysokość wynagrodzeń, a pieniądze płacą gminy. Tutaj zauważamy sprzeczność 

interesów, ponieważ kto inny ustala wysokość wynagrodzeń, a kto inny musi je zapłacić.  

Na ten moment jeszcze nie wiemy o ile subwencja zostanie zwiększona. Ponadto nie znamy 

jeszcze skutków tych podwyżek. Rozporządzenie w tej sprawie będzie opiniowane na zespole 

edukacji, w którym będę uczestniczył we wtorek w Ministerstwie Edukacji Narodowej. Jest 
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rekomendacja ze strony Związku Gmin Wiejskich, żeby to Rozporządzenie było negatywnie 

zaopiniowane z naszej strony. Została przeprowadzona analiza finansów gmin w całej Polsce, 

z której wynika że ok. 30% gmina ma tzw. nadwyżkę operacyjną na poziomie pół mln zł. Dla 

tych gmin jakiekolwiek zachwianie finansowe może skutkować brakiem środków na wydatki 

bieżące. Szereg gmin ma wysokie koszty własne i stosunkowo niskie dochody bieżące. 

Każdorazowe obciążanie tych gmin może spowodować, że będzie im brakować pieniędzy na 

wydatki bieżące. Minister Edukacji informował, że w zdecydowanej większości te skutki 

podwyżek zostaną pokryte. Nie zostanie, to zrzucone na barki samorządów. Na razie nie 

zostało, to precyzyjnie określone. Nie uzyskaliśmy informacji, że te skutki zostaną pokryte  

w 100%.  Jak to będzie wyglądało u nas na chwilę obecna trudno mi powiedzieć. Jeszcze będą 

aneksy do projektów organizacyjnych, w związku z tym, że od 1 września nie ma gimnazjów, 

nastąpiły ruchy kadrowe. Z naszej gminy odchodzi ok. 200 uczniów, co spowoduje 

zmniejszenie o 17 etatów. Dyrektorzy postarali się, aby tym nauczycielom znaleźć miejsca 

pracy w szkole. My z tą sytuacją sobie poradzimy, jak będziemy mieli sprecyzowane dane, to 

wtedy przedstawimy Radzie jakie ewentualne zmiany nastąpiłby w budżecie. Podwyżka 

wynagrodzeń dla nauczycieli ma być w granicach ok. 9,6%. Jest postulat wszystkich korporacji 

samorządowych, tzn. Związek Miast Polskich. Związek Miasteczek i Unia Metropolii, żeby 

wynagrodzenia nauczycieli przejął rząd. Moim zdaniem te pieniądze, które są przeznaczone na 

oświatę by wystarczyły, pod warunkiem innej organizacji oświaty, sieci szkół – klasy po 20-25 

uczniów, modernizacji podstawy programowej. Oświata wymaga głębokiej racjonalizacji  

i zmian. 

Radny Leszek Cygan – nie jestem przeciwny podwyżce dla nauczycieli, tylko uważałem, tak 

ja ma to miejsce w przypadku 500+, że rząd przydziela środki, a gmina je rozdziela –  

i myślałem, że tak samo będzie w przypadku podwyżek dla nauczycieli.  

W 2017 r. był remont ul. Żeromskiego w Bilczy przez Powiat z naszym udziałem. Jako Radni 

mieliśmy duże zastrzeżenia do wykonania drogi. Wstrzymywaliśmy dotację dla Powiatu, jaką 

mieliśmy przekazać. Jednak pod koniec roku dotacja została przyznana, ponieważ Powiat 

straciłby dofinansowanie, pod warunkiem, że usterki zostaną usunięte. Miało, to nastąpić  

w maju 2018 r. Mamy 2019 r. nic się w tej kwestii nie zmieniło. Chciałbym, abyśmy jeszcze 

raz przyjrzeli się tej sprawie. 

W tym samym czasie rozmawialiśmy o wykończeniu ul. Podgórze, z której spływa piach, 

kamienie i itp. na pobocza przed posesje właścicieli. Ustalono wtedy, że ta sytuacja zostanie 

poprawiona, m.in. za pomocą korytek i zastosowaniem innych rozwiązań. Dzisiaj mamy 

sierpień 2019 r. i prosiłbym, żeby ZGK po każdym deszczu podjechał tam i oczyścił przepusty, 
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które zostały w tym miejscu zrobione, ponieważ się zapychają od dużej ilości żwiru. Ponadto 

kiedy zostanie utwierdzona nawierzchnia od strony tam gdzie nie ma chodników? 

Pan Burmistrz – jeśli chodzi o ul. Żeromskiego, to po konsultacji z Radnymi wyraziliśmy zgodę 

na udzielenie dotacji. Radni uwierzyli zapewnieniom ówczesnym władzą Powiatu, że droga 

zostanie poprawiona. Jeśli Radni by odmówili udzielenia pomocy finansowej Powiatowi my 

podjęlibyśmy taką samą decyzję. Jeżeli chodzi o ul. Podgórze to sprzątanie nawierzchni należy 

do Powiatu, ponieważ jest to droga powiatowa. Zwrócimy się w tej sprawie do Powiatu. Nam 

żadnych prac na drodze powiatowej bez wcześniejszej zgody wykonywać nie wolno. Ponadto 

myślimy nad tym, aby ul. Podgórze przekazać Powiatowi. Wtedy byłaby zapewniona 

kompleksowa obsługa tej drogi. Z poprzednią władzą nie udało nam się dokonać zamiany. 

Nawet gotowi byliśmy wziąć gorsze drogi, tłuczniowe. Największy problem związany z tą 

drogą jest z odśnieżaniem. Wszystkie przesłanki zmierzają ku temu aby tę drogę zamienić na 

inna z Powiatem. Będziemy działać w tym kierunku. 

Radny Ryszard Znój – odnosząc się do poruszanej sytuacji, kolejnym problemem jest zła 

organizacja ruchu w tym miejscu, jeśli chodzi o wyznaczenie drogi podporządkowanej. 

Pan Burmistrz – nie może być droga powiatowa podporządkowana drodze gminnej. 

Zwracaliśmy się z wnioskiem o zmianę tego znaku, ale przepisy zabraniają tego dokonać.  

W momencie gdy ul. Podgórze stanie się drogą powiatową, wtedy Powiat podejmie 

odpowiednie decyzje w tej sprawie. 

Sołtys wsi Brudzów Pani Anna Buras-Kruk – chciałam zapytać o rozbudowę świetlicy wiejskiej 

w Brudzowie, czy podejmowane są w tym kierunku działania? Druga sprawa dotyczy 

zamontowania dodatkowych lamp koło strażnicy, na ul. Załawie i na ul. Ogrodowej – 

zgłaszałam już zapotrzebowanie w tej sprawie. Ponadto zgłaszam awarie przepompowni 

ścieków na Gawronkach-Lipie, ponieważ co jakiś czas ona wybija, a nie daleko niej znajduje 

się studnia z której gospodarz korzysta, jako wodopój dla zwierząt. Zwracam się również  

z prośbą o wykoszenie placów zabaw w Brudzowie i koło sadzawki. Z Funduszu Sołeckiego 

na ten cel zostało przeznaczone 1 000,00 zł. Raz tylko te tereny zostały skoszone, plac przy 

sadzawce nie został skoszony. Proszę o interwencję w tej sprawie. 

Pan Burmistrz – jeżeli chodzi o świetlice w Brudzowie, to tutaj bardzo aktywni są strażacy. 

Chcą we własnym zakresie wykonać część robót – wykopy, organizacja betonu, tłucznia.  

W tym roku chcemy wylać płytę, która będzie uzbrojona i zastąpi ona fundamenty. 

Zastępca Burmistrza Pan Marcin Dziewięcki – jeśli chodzi o dodatkowe odcinki oświetlenia 

ulicznego, to budowa każdego słupa wymaga oddzielnej dokumentacji projektowej  

i pozwolenia na budowę. Mamy tych zadań inwestycyjnych do projektowania kilkadziesiąt. 
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Będziemy w tym roku ogłaszać przetarg i wyłaniać wykonawcę, projektanta bądź projektantów, 

którzy te wszystkie Państwa (radnych, sołtysów i mieszkańców) zgłoszenia będą wykonywać. 

To jest pierwszy etap do wybudowania oświetlenia. Te zgłoszenia na tej liście do przetargu 

będą ujęte. Jeżeli chodzi o koszenie placów zabaw, to ZGK rozpoczął drugi etap wykaszania, 

w kolejnych miejscowościach. Działania będą realizowane na bieżące, ponieważ na te prace 

jest zlecenie stałe. 

Prezes ZGK w Morawicy – jesteśmy na etapie modernizacji wszystkich przepompowni. 

Przepompownia w Brudzowie nie jest objęta monitoringiem. W momencie gdy zostanie nim 

objęta, będziemy mieli pełny podgląd jej działania. Na razie w przypadku awarii jest ona 

natychmiast usuwana. 

Radny Robert Żołądek – sprawa ul. Fabrycznej w Bilczy. Droga ta rok po wybudowaniu zaczęła 

niszczeć, zapadał się asfalt przy studzienkach. Przyczyn tego stanu rzeczy są dwie: błędy 

projektowe oraz wykonawcze. Proszę o poprawę nawierzchni, gdyż jest to droga gminna.  

Nie wiem czy ta droga jest jeszcze na gwarancji, jeżeli tak powinno to zostać wykonane  

w ramach gwarancji. 

Chciałem pogratulować koledze Bartkowi zdobycia jednego z największych szczytów  

w Europie. Dlaczego o tym wydarzeniu nie było informacji na stronie Morawicy? 

Przewodniczący Rady Bartosz Kruk – dziękuje. Chciałem podkreślić, że  rzadko się zdarza 

żeby z siedmioosobowej grupy, 6 uczestników było z jednej gminy. Informacje na ten temat 

podawane były w TVP3 i Echo Dnia Kielce. 

Pan Burmistrz – przekaże to pytanie do Pani Agnieszki Olech, która redaguje naszą stronę 

dlaczego o tym ważnym wydarzeniu nie została zamieszczona informacja. Chciałem 

poinformować, że gdy Panowie zdobyli Mont Blanc zostali nagrodzeni drugą nagrodą na Gali 

Sportu. Jak najbardziej doceniamy takie wyczyny sportowe. 

Zastępca Burmistrza Pan Marcin Dziewięcki – jeśli chodzi o ul. Fabryczną, to w czasie 

gwarancji były dokonywane poprawki tej drogi. Okres gwarancji się skończył, dlatego od 

wykonawcy nie możemy egzekwować dokonywania dalszych poprawek. Musimy 

przeanalizować, które z tych studzienek wymagają pilnej interwencji i dokonać naprawy we 

własnym zakresie. 

Radny Robert Żołądek – ile trwał okres gwarancji? 

Zastępca Burmistrza Pan Marcin Dziewięcki – trzy lata. 

Radny Wiesław Frankowicz – na jakim etapie jest montaż ogniw fotowoltaicznych na terenie 

Miasta i Gminy Morawica?  
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Zastępca Burmistrza Pan Marcin Dziewięcki – w lipcu zaczęły się prace montażowe od 

kolektorów słonecznych. W tym tygodniu inspektor nadzoru dokonuje odbioru 

zamontowanych urządzeń. Odebranych zostało 45 instalacji. Prawdopodobnie w ciągu dwóch 

tygodni zostaną zakończone prace związana z montażem kolektorów słonecznych, a następnie 

zostaną podjęte prace instalacji ogniw fotowoltaicznych. 

Sołtys wsi Kuby-Młyny Pan Mariusz Kukliński – w sprawie oświetlenia ulicznego, na które 

gmina dostała dofinansowanie. Czy w ramach tego dofinansowania może być zrealizowana 

pozostała część naszego projektu oświetleniowego od Bilczy ul. Zastawie w kierunku  

ul. Świętokrzyskiej? W ten sposób prace zostaną zakończone kompleksowo. 

Zastępca Burmistrza Pan Marcin Dziewięcki – ten projekt dotyczy modernizacji oświetlenia 

ulicznego w ramach działania dotyczącego efektywności energetycznej. Nie mamy tu do 

czynienia z rozbudową oświetlenia, ale z modernizacją oświetlenia w celu uzyskania 

oszczędności energetycznych i lepszego wykorzystania energii elektrycznej. Dotyczy,  

to wymiany starych opraw na nowe - typu led, które są bardziej oszczędne, mniej zużywają 

prądu niż te dotychczasowe. To jest drugi etap tego projektu. W pierwszym wymieniliśmy 

prawie 1900 opraw. W tej chwili projekt obejmuje 800 opraw, ale dodatkowo będą układy 

dotyczące zarządzania tym oświetleniem. W ten sposób w razie usterek oświetlenia informacje 

na ten temat będą trafiać bezpośrednio do ZGK. Dowieszenie nowych lamp jest możliwe  

w sytuacji kiedy są przerwy w danej linii oświetleniowej (np. lampa wisi co drugi słup, wtedy 

można je uzupełnić) aby spełnić normy oświetleniowe przewidziane dla danej kategorii drogi. 

Nie ma możliwości w miejscu gdzie nie było słupów dobudowywać nowych i zawieszać lampy. 

Ten projekt, który Pan zgłasza nie może być brany pod uwagę do projektu modernizacji 

oświetlenia ulicznego. W danym przypadku mamy już pozwolenia, dokumentację projektową, 

kwestia środków. Systematycznie staramy się dobudowywać nowe słupy oświetleniowe. 

Radny Michał Jędrzejczyk – w kwestii zbiornika wodnego w Dębskiej Woli, czy ruszyły już 

jakieś prace na tym terenie? Ponadto czy dotarły już informację od PGNiG w sprawie realizacji 

nitki gazowej w stronę Dębskiej Woli? 

Zastępca Burmistrza Pan Marcin Dziewięcki – zwróciliśmy się do Marszałka Województwa  

o dodatkowe środki w ramach funduszu dotyczącego terenów rolnych i leśnych, budowy dróg 

i modernizacji zbiorników wodnych. Nie mamy jeszcze odpowiedzi z Urzędu 

Marszałkowskiego. W tej sytuacji nie wiemy jaką pulą środków będziemy dysponować. 

Własnych środków mamy 100 tys. zł Gdybyśmy nie otrzymali dofinansowania, 

wykonalibyśmy we własnym zakresie pierwszy etap prac. Posiadana kwota w budżecie nie 

wystarczy na realizację całości zadania. 
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Jeżeli chodzi o rozwój sieci gazociągowej, to doprowadzenie nitki z terenów przemysłowych 

do skrzyżowania Dębska Wola – Chałupki zostało podzielone na dwa etapy. Pierwszy etap jest 

w realizacji i prawdopodobnie w tym roku zostanie zakończony. Drugi etap jest w analizie 

techniczno-ekonomicznej. 

Nie zgłoszono więcej uwag. Na tym Przewodniczący Rady zakończył dyskusję. 

Ad. 15 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Morawicy Pan 

Bartosz Kruk zakończył obrady XII sesji Rady Miejskiej w Morawicy. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. Protokolant: Małgorzata Orlińska 


